

[Text]

The Clerk: There are certain guidelines with respect to the mode of transport witnesses are entitled to take. It has to be economy class air fare, or within a certain distance, bus. As for hotels, there are government rates which can be arranged by the clerk. It is reviewed afterwards, as well.

Mr. McCain: And for meals and entertainment expenses, if any, is there a guideline for that?

The Clerk: For meals, yes.

Mr. McCain: What is that guideline?

The Clerk: If expenses are reasonable, they are reimbursed.

Mr. McCain: Including entertainment?

The Clerk: No.

Mr. McCain: Only meals?

The Clerk: Yes.

Mr. McCain: Thank you.

Motion agreed to.

The Chairman: I also need a motion for allocation of time for questioning of witnesses: number of minutes allotted to the first questioner from each party, and at the discretion of the chairman, number of minutes allocated to each subsequent questioner.

Would you like the clerk to tell you what was used before?

Mr. Brisco: Yes.

The Clerk: At the discretion of the Chair, 10 minutes was given on the first round to the first questioner from each party; then on the second round, 5 minutes for each questioner.

• 1615

Mr. Brisco: I have no problem with that. We have worked on the same basis for a century and a half.

I so move.

Motion agreed to.

The Chairman: I also need a motion for a researcher: that the committee request the services of a research officer from the Library of Parliament to assist it in its work.

Mr. Brisco: May I ask the clerk if there is a fee for that service and if there is a ceiling placed on what the top line is in terms of the cost of that service?

The Clerk: The Library of Parliament provides a research officer to the committee free of charge.

Jean-Pierre Amyot was our researcher last session, and he would continue with his services to the committee.

Mr. Brisco: I so move.

Motion agreed to.

[Translation]

Le greffier: Certaines règles portent sur les moyens de transport que peuvent emprunter les témoins. Ils doivent voyager en classe économique ou, si les distances ne sont pas trop longues, en autocar. Quant aux hôtels, le greffier peut leur obtenir le tarif du gouvernement. Les demandes de remboursement sont ensuite examinées.

M. McCain: D'autre part, existe-t-il une règle prévoyant le remboursement des repas et des frais de représentation?

Le greffier: Pour les repas, oui.

M. McCain: Quelle est-elle?

Le greffier: Ces frais sont remboursés, si les dépenses sont raisonnables.

M. McCain: Y compris les frais de représentation?

Le greffier: Non.

M. McCain: Seuls les repas sont remboursés?

Le greffier: Oui.

M. McCain: Merci.

La motion est adoptée.

Le président: Je voudrais également qu'on me propose une motion portant sur le temps consacré à l'interrogation des témoins qui doit être réparti de la façon suivante: x nombre de minutes au premier intervenant de chaque parti et, par la suite, à la discrétion du président, x nombre de minutes allouées à chaque intervenant.

Voudriez-vous que madame le greffier vous dise ce qui avait été proposé la dernière fois?

M. Brisco: Oui.

Le greffier: À la discrétion du président, 10 minutes avaient été accordées au premier intervenant de chaque parti et ensuite 5 minutes à chaque intervenant, lors du deuxième tour.

M. Brisco: Cela me semble raisonnable. C'est de cette manière que nous procédons depuis 150 ans.

Je propose cette motion.

La motion est adoptée.

Le président: Je voudrais également qu'on me propose la motion suivante: Que le Comité s'assure les services d'un attaché de recherche de la Bibliothèque du Parlement pour l'aider dans ses travaux.

M. Brisco: Puis-je demander au greffier si ces services coûtent quoi que ce soit et si ce coût est plafonné?

Le greffier: La Bibliothèque du Parlement met gratuitement à la disposition du Comité un chargé de recherche.

Jean-Pierre Amyot était notre chargé de recherche la session dernière, et il serait prêt à offrir de nouveau ses services au Comité.

M. Brisco: Je propose cette motion.

La motion est adoptée.